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Slovenskí poľovníci intenzívne riešia problém vysokých stavov 

raticovej zveri 
 

Reakcia SPK na tvrdenia Alojza Hlinu, 26.7.2024 -   

Slovenská poľovnícka komora (SPK) sa dlhodobo venuje riešeniu problémov s vysokými stavmi 

raticovej zveri na Slovensku. Aktuálna situácia so zvyšovaním škôd spôsobených zverou, si 

vyžaduje neustále zvyšovanie lovu, čo dokazujú aj čísla: v roku 2010 predstavoval úbytok 

lovom a úhynom 89 795 kusov raticovej zveri, zatiaľ čo v poslednej poľovníckej sezóne 

2023/2024 toto číslo predstavuje 213 953 kusov raticovej zveri. Lovíme teda takmer 

trojnásobne viac ako pred trinástimi rokmi. Len za posledných päť rokov bolo ulovených  

320 238 kusov diviačej zveri v rámci opatrení proti Africkému moru ošípaných.  

 

Lov raticovej zveri je povolený celoročne, čo umožnilo mimoriadne povolenie vydané 

rezortom pôdohospodárstva. Zver sa môže loviť 24 hodín denne, 365 dní v roku, a to aj 

pomocou zakázaných spôsobov, ako sú nočné videnia. Napriek tomu poľovníci upozorňujú, 

že efektívny a ešte vyšší lov je nevyhnutná spolupráca celej spoločnosti. Zdôrazňujeme, že 

škody spôsobené raticovou zverou je možné riešiť zvýšeným lovom, no je na to potrebné 

vytvoriť vhodné podmienky. Slovenskí poľovníci robia maximum toho, čo dokážu v rámci 

aktuálnych možností. 

 

Poľovníci pravidelne informujú verejnosť, že lov je komplikovaný pohybom ľudí v prírode, 

najmä v skorých ranných a neskorých večerných hodinách. V okolí väčších miest, kde je 

vysoká návštevnosť lesov, polí a vinohradov, je lov zveri obtiažny aj z hľadiska bezpečnosti. 

 

SPK vyzýva poľnohospodárov, aby tiež prispeli k intenzívnejšiemu lovu vytvorením 

priaznivých podmienok pre sprehľadnenie poľnohospodárskej krajiny, napr. rozčlenením 

veľkých parciel s vysokými kultúrami, čo sa osvedčilo v krajinách ako Maďarsko a Poľsko. K 

rozčleneniu veľkých parciel veľmi dobre slúžia napr. i biopásy, ktoré sú navyše významné pre 

zvýšenie biodiverzity hmyzu i cestou k návratu malej zveri do poľnohospodárskej krajiny. 

Nikto si totiž neuvedomuje, že malá zver vymizla z našich polí z dôvodu enormného 

používania pesticídov či ničením remízok, zväčšovaním parciel a zvyšovaním produkcie 

poľnohospodárskych plodín, čím sa priamoúmerne zvyšujú aj stavy zveri. Je to prirodzená 

reakcia na dianie v krajine. 

 

Na Slovensku tak má raticová zver ideálne potravné možnosti, čo situáciu ešte zhoršuje. 

Kalamitné plochy a prírode blízke hospodárenie v lesoch a veľkoplošné poľnohospodárstvo 

prinášajú zveri nekonečné množstvo potravy. Technické plodiny, akými sú kukurica či repka, 

sa pestujú v takých nadmorských výškach, kde sa doteraz nepestovali.  

 

Slovenská poľovnícka komora v súčasnosti aktívne spolupracuje s rezortom MPRV SR na 

tvorbe nového poľovníckeho zákona, ktorý má riešiť, okrem iných problémov, aj problémy 

s raticovou zverou. 


